
 

  

 
AMKIT-konsortion Theseus-kehittämisryhmän kokous 4/2020  
   
 
Aika: to 28.5.2020 klo 14.00–15.30  
Verkkokokous Zoom  
 
Osallistujat  Eeva Klinga-Hyöty 

Minna Koistinen (poissa) 
Hanna Lahtinen, pj 
Minna Marjamaa 
Antti Nyqvist 
Tiina Tolonen 

 
 

1. Kokouksen avaaminen ja asialistan hyväksyminen 
 
Ehdotetaan Antti Nyqvistia muistion kirjaajaksi. Muistio tallennetaan 
konsortion eDuuni Wikiin Theseus-kansioon osallistujien kommenttien 
jälkeen noin viikon kuluessa.  
 
Päätös:Antti Nyqvist kirjaa muistion 
 

 
2. Theseus-yhteyshenkilöiden lähettämät kysymykset ja ajankohtaiset asiat 

 
Käsitellään mahdolliset saapuneet tiedustelut ja muut ajankohtaiset asiat 
 
Asiasanat 
 

• Theseuksessa muiden kuin YSO-asiasanojen estäminen 
tallennuksessa tuli yllätyksenä, oltaisiin toivottu KK:lta viestintää 
asiasta aiemmin. Nopeasti tehdyn muutoksen taustalla Theseuksen 
sisällön haravoituminen Melindaan, jossa sanastojen ulkopuoliset 
asiasanat ongelma. 
 

• Yleinen haku Theseuksessa on kokotekstihaku eivätkä 
hakutulokset riipu pelkästä asiasanoituksesta. YSO:n puutteet 
suhteessa erikoisalojen sanastoihin tai sanastojen ulkopuolisiin 
avainsanoihin eivät vaikuta ratkaisevasti töiden löydettävyyteen. 
Kirjastotietokannoista haettaessa asiansanojen ja abstraktin 
merkitys korostuu. 



 

  

 

• Käyttöliittymä on aiheuttanut ongelmia asiasanojen tallentamisen 
kohdalla: tallentajat ovat luulleet, että ehdotettu asiasana pitää vielä 
erikseen valita x-painikkeesta. x-painikkeen klikkaaminen kuitenkin 
poistaa jo valitun asiansanan. 

 
Päätös: 

 

• Ei nähdä tarpeen muuttaa asiansanojen tallennuksen ohjeistusta 
ennen Annifin käyttöönottoa eikä ottaa muita sanastoja / omia 
avainsanoja käyttöön. Otetaan esiin syksyn laatupalaverissa. 
 

• Ohjeistusta syöttölomakkeella tarkennetaan viimeistään samassa 
yhteydessä. 

 
 

 
Syöttölomakkeen kielivirheet 

 

• Syöttölomakkeen / käyttöliittymän ruotsinnoksia pitäisi korjata ja 
täydentää muutenkin. KK on luvannut katsoa asiaa. 

 

• Päätös: Otetaan asian edistyminen esiin laatupalaverissa. 
 
 
Tiivistelmien asettelujen virheet 

 

• Pyynnöt korjata tiivistelmien rivitysten ja tavutusten ongelmia 
työllistää kirjastoissa. Olisiko mahdollista ratkaista käyttöliittymässä, 
esim. esikatselutoiminnolla? 
 

• Päätös: Otetaan esiin laatupalaverissa. 
 
 
Kokoelmapolitiikka 
 

• Haaga-Heliassa noussut esiin kysymys tutkintoon johtamattomissa 
koulutuksissa tehtyjen opinnäytteiden tallentamisesta 
Theseukseen. Voiko tällaisia tallentaa? 
 



 

  

• Theseuksen kokoelmapolitiikassa mainitaan amk-opinnäytetyöt, 
yamk-opinnäytetyöt, erikoistumisopintojen opinnäytetyöt ja näihin 
liittyvät mp3 ja mp4 tiedostot. Kokoelmapolitiikka siis mahdollistaa 
tutkintoon johtamattomien koulutusten töiden tallennusten. Se ei 
erittele näitä töitä tarkemmin, tarkoituksena rajata lähinnä esim. 
data-aineistot ja oppimateriaalit pois. 

 

• On kuitenkin tarve keskustella opinnäytetöista amkeissa ja 
Theseuksesta laajemmin; 

 

• Perinteisestä tutkintokoulutuksesta poikkeavat tutkintoon 
johtamattomat koulutukset ja niihin liittyvät opinnäytetyöt tulevat 
todennäköisesti jatkossa ammattikorkeakouluissa yleistymään. 
Myös opinnäytteiden muotojen kirjo tulee todennäköisesti 
moninaistumaan. 

 

• Yhdessä nämä haastavat pohtimaan laajemmin Theseuksen 
kokoelmapolitiikka ja roolia osana ammattikorkeakoulujen 
muuttuvia opiskelu-, opinnäytetyö- ja julkaisukäytäntöjä. 

 
 
Päätös: 
 

• Millaisia opinnäytetöitä Theseukseen tallennetaan, on tällä hetkellä 
ammattikorkeakoulun sisäinen asia. 
 

• Syksyllä nostetaan asiaa laajemmin keskusteluun esim. Ohryssä, 
kirjastonjohtajien verkostossa ja amkeissa. 

 
 

3. Isot liitetiedostot 
 

MP3/4-tallennukset ovat tuoneet esiin isojen liitetiedostojen 
tallennustarpeen, mm. opiskelija on tallentamassa mp4-tiedostoa, jonka 
koko on 2,4 Gt. Samu Viidan mukaan sopimuksemme uploadausraja per 
tietue on 500 megaa.  
 
Sopimuksen mukaan 500 gigan säilytystarve sisältyy perushintaan, 
lisäkustannukset ovat 1500 euroa per vuosi jokaiselta alkavalta 500 
gigalta. Tällä hetkellä Theseuksen osalta levyä on käytössä tiedostoille 
429 gigaa. 
 



 

  

Onko tarpeen nostaa rajaa 2,5 gigaan asti?  
Onko isoille tiedostoille tarvetta enemmänkin?  

 
 

Päätös: Tilannetta seurataan yhteydenottojen perusteella mutta ei nähdä 
tarpeelliseksi vielä kasvattaa yksittäisen tallennuksen koon rajaa eikä 
Theseuksen levytilaa. 
 

 
4. AV-aineistojen tallennustarkistus  

 
Sovimme tammikuun kokouksessa, että teemme tallennustarkistuksen 
kesäkuussa.  
 

AV-aineistojen tallentaminen aloitettiin lokakuussa. Päätettiin tehdä 
välitsekkaus tallennetun aineiston kestosta ja miten se suhteutuu 
mediapienlupaan kesällä ja 2020 tilanne vuoden lopulla. 

 
Päätös: Katsotaan tuloksia syksyn ensimmäisessä kehry-tapaamisessa. 
Tiina kysyy KK:lta vinkkejä miten nämä saa parhaiten kerättyä 
metadatasta. 
 

5. Saavutettavuus  
 
Theseus-asiantuntijoiden sekä Celia/AVIn julkaisuarkistojen 
saavutettavuus-webinaari 3.6. korkeakouluille.  
 
ONT-pohjien ohjeistuksen, tsekkauslistojen ja saavutettavuusselosteen 
valmistelun eteneminen. 
 
Tilannekatsaus ja mahdolliset avoinna olevat asiat: 
 
Celia on halunnut tehdä laajemmat ohjeet, kuin rukkaset ovat nähneet 
tarpeelliseksi tallentajien ohjeistamiseksi. Ohjeistusta rukataan vielä 
webinaarin keskustelun perusteella. Tavoitteena voisi olla Celian 
hyväksymät laajemmat opinnäytetyöpohjan ohjeistukset ja sen perusteella 
Theseukseen tehty lyhyempi check-list. Saavutettavuusselostetta ei olla 
ehditty tehdä. 
 
 

6. ONT-tallennusten pakottaminen Haka/Shibboleh-kirjautumisella 
 



 

  

Tilannekatsaus (Minna M): Ei ole edennyt. 
 

5 Syksyn agenda 
 
Theseuksen palvelininfran päivittäminen kesällä tai syksyllä 2020. Päivitys 
voi vaatia katkoa, mutta sen ei muuten pitäisi vaikuttaa palvelun 
toimintaan. 
 
Annif käyttöön Theseuksessa mahdollisesti elokuussa.  
 
Lokakuussa Theseus laatupalaveri palvelinmuutoksen ja Annifin 
käyttöönoton jälkeen. Reeta tekee doodle-kyselyn 
 
Seminaari CSC:n kanssa. Tarve ja ajankohta? 
- minkälaisia asioita halutaan kehittää Justuksessa? 
- HR-integraation eteneminen? 
 
DSpace 7 valmistunee kesällä 2020. Myöhemmin ilmestyvään versioon 
7.1 tulee vielä joitakin uusia ominaisuuksia. Theseuksen päivitys tulee 
aikaisintaan 2021 tai 2022. 
 
Opinnäytetöiden CC-lisensoinnin ohjeistus.  
 
Muuta syksyn toimintaa: 
 
Syksyllä laajempaa keskustelua Theseuksen kokoelmapolitiikasta. 

 
 

6 Muita mahdollisia asioita  
 

7 Tiedoksi 
 
7.1  AMKIT-jory on käsitellyt Julkaisuarkistopalveluiden asiantuntijaryhmän 

nimeämistä ja vahvistanut Antti Nyqvistin, Minna Marjamaan ja Tiina 
Tolosen. Henkilöt on ilmoitettu Kansalliskirjastolle jo aiemmin. 

 
7.2  AMKIT-jory on käsitellyt käyttörajoitetun kokoelman perustamista ja 

pyytänyt Kansalliskirjastolta tarjousta käyttöönoton ja ylläpidon 
kustannuksiin sekä perusteita kustannuksille. Tarjousta ei ole vielä 
saatu.  

 



 

  

7.3  Kirjastonjohtajat ovat nostaneet esiin PAS-tarpeen ja erityisesti 
rajapinnat 

 
 
 

8 Seuraava kokous ja kokouksen päättäminen 
 
Keskustellaan syksyn kokoustarpeista ja -ajankohdista. 
 
Päätös: Jatketaan n. 1 x kk. Hanna tekee ehdotukset kalenteriin. 
 
 
Kokous päätetiin klo. 15.30. 


